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, Értesitem, hogy képviselőtestületUnk 1991.január 25-én /pénteken/
13.00 6rakor ülést tart.

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal

Napirend:
1./ Általános iskola, óvoda beszámo16ja.

Előadó: dr.Hamza Lász16né iskola igazgat6
Cigány Zoltánné vezető óvónő

2./ Közmüvelődési munka értékelése, 1991.évi
tervei.
Előadó: Szász Ágnes milv.ház igazgat6

3./ Képviselőtestület programjának meghatározáse
Előadó: Farkas János polgármester

4./ Bejelentések, javaslatok,

Melynek tárgyalásához meghivom.

Kérem a testületületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s,1991.január 18.

(b4- /~~
Farkas J~S
polgármester
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Napirend:

J e g y z Ő k Ö n y v

Készült: Tordas község Képviselőtestületének1991.január 25-én
megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza Tordas

Jelen vannak: Báhidszki Balázs, Farkas János, Halenár Károly,
Kunsági László, Májer Jenőné, Szemerei János, Varga
Károlyné, Vasvári Pál, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző

dr.Hamza Lászlóné iskola igazgató
Szász Ágnes müv.ház igazgató
Cigány Zoltánné vezető óvónő

Farkas Jánes polgármester üdvözölte a megjelenteket. OOegállapi_

totta, hogy az ülés határozatképes. Javaslatot tett a napirendi
pontokra:

Általános iskola, óvoda beszámolója.
Előadó: dr.Hamza Lászlóné iskola igazgató

Cigány Zoltánné vezető óvónő

2./ Közmüvelődési munka érzékelése, 1991.évi
tervei.
Előadó: Szász Ágnes müv.ház igazgató

J./ Képviselőtestület programjának meghatározás
Előadó: Farkas János polgármester

4./ Bejelentések, javaslatok
A képviselőtestü~et a napirendekre tett javaslatot egyhangulag
elfogadta.

1./ Napirend előtt

Farkas János polgármester a két ülés közötti időszakban tett
intézkedésekről,eseményekrőlaz alábbiakról számolt be:
Jan~ár hónapban Mrtonvásáron a környező községek polgármesterei
és jegyzői bevonásával egyeztető tárgyalásokat folytat tunk az
önkormányzatok kUlönböző feladatai ellátásáról. E témákról a
napirendi pontokon belUl adunk tájékoztatót.
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2./ Napirend tárgyalása

2.a./ Általános iskola, óvoda beszámolója

Beszámolók mellékelve 1 / iskola - óvoda /

Hozzásil.6lások

)f

Báhidszki Balázs - hogyan áll~az új iskolakert kialakitása,
amely a tsz.által adott földterület en lenne?

Iunsági László - a patak és az új iskola közötti területen az
iskolahoz mélt6 parkositott területet kell kialakitanio
Kérdezi: - mennyi a képesitett és képesitésnélküli pedagógusok

száma ?

- a testületben megváltozott hangulat gyakorlatban
mit jelent ?

- lángosárusitás szabályos e ?

Halenár Károly - hogyan áll az iskola vizesedése miatt inditmtt
per?
Varga Károlyné .. az 1990.májusában született tanácsi határozat
végrehajtása hogyan áll ?

8 hogyan fog alakulni az iskola és a polgármesteri hivatal kap
csolata ? Véleménye s zerint ennek jó kialaki tása még várat ma..

,
gara.
- a meghirdetett pedagógus állásokn8k mi a tartalma ?
.. mtben tudna segiteni a képviselőtestület?

dr. Hamza Lászlóné iskola igazgató a feltett kérdésekre válaszo:
va elmondja:
.. az uj iskola és patak közötti terület igénybevételére Piláth
János volt tanácstag tett lépéseket o A tsz. a földterületet az
iskola rendelkezésére bocsájtotta, de annak végleges rendezését
az iskola nem vállalta magárao Az iskolai gyakor16kert a régi
napközi udvarán rendelkezésre áll. A gyakorlati oktatásban a
mg-i munkák tanrendben szerepelnek. A kert az osztályok kö~ött

felosztásra kerUIt, akik felelősek egész évi rendezéséért.
- a tantestületben a hangulat j6, a pedag6gusok felszabadultak,
jókedvüek, közöttük feszültség nincs.
- a tantestületbél két fő képesités nélküli, l fő tanitó, l fő

napközis nevelő. A szakosellátás 90 r_os.
- ismertette a most kisérletként bevezett vizsgarendszer müködé.
sét, az elért eredményeket.
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_ az iskolában Szász Ágnes pedagógus, mint lángossütő kisiparos
árulja az általa elkészitett lámgosokat, elfogadható árono Az
árusitás körülményeij6k, a gyerekek szivesen veszik a tizórai
ilyen formáju megoldását o

_ a tanáos által a tantestület és az iskola müködésére vonatkoz<
határozatának végrehajtása naprakész. Megoldottuk mindazokat a
feladatokat, amelyet a határozat részünkre előirt.

- a polgármesteri hivatallal kapcsolatunk jó, és mindennapos.
A szülők bevonása a munkába tervek szintjén áll. Foglalkozunk
az iskolatanács, iskolaszék kérdésével, de ez még országosan is
nagyon képlékeny állapotban van.
- az iskola által rendezett október 23-i ünnepen való részvétel
senkinek sem volt kötelező. Ez mindenki részére lelkiismereti
kérdés. Hogy mégis keserUen emlitette a beszámolójában annak
oka, hogy a korábbi állami ünnepeken való lakossági részvétel
sokkal nagyobb volt. Az Unnepélyre nem csak a polgármestert
vártuk, hanem a falu egyéb vezető1t is.
_ a beszámolóban nem szerepel ugyan, hogy az iskola milyen tá
mogatást,segitséget vár az önkormányzat tól, de erre készült és
a végén el kivánja mondani.
_ az iskola vizesedése és egyéb müszaki problémák miatti gond
dal mi nem foglalkozunk. E feladatot a polgármesteri hivatal
dolgozói látják el.

Varga Károlyné - hogyan alakul a pedagógusok fizetése ?
Halenár Károly - az igazgatói mandát~ nyáron lejár.Milyen in
tézkedés történt ?
Este későn sok gyerek van az utoán szülői felügyelet nekul.
Dr.Hamza Lászlóné - az iskolánál dolgozók fizetési átlaga lo.ooe
Ft felett van.
- az igazgatói állásra a pelgármester a szükséges pályázatot
kiirta. Az a körlönyben megjelenik, arra pályázni lehet.
- az iskola házirendje előirja a tanu16k iskolán kivüli maga
tartását, azonban a késő esti kinttartózkodás kérédésében a
szülőknek kell megtenni a szükséges lépéseket.
Az iskola kérései a képviselőtestület felé:
- ha a most benyújtott pályázat nem nyer, a pályázatban foglal
tak megvalósitását támogassa anyagilag a képviselőtestület,

_ fizetésemelés lesz e,mikor és mennyi?
_ mi lesz a bérmaradvány sorsa ?
- legyen a jutalom 13.havi fizetésnek megfelelő,összeg.
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-munkahelyi kölcsön megteremtése.
_ az iskolai nyilt napok rendezéséhez támogatás, segitá's nyuj_

tás.

Szemerei János ... minden elismerés a pedagógusoké. A mai helyzet.
ben oktatni, embereket nevelni nagyon nehéz feladat. Zaklatott
családi élet szenvedői a gyerekek, ezért az iskolát mind anya
gilag, mind más szempontból segitenünk kell.

Farkas János polgármester a vita összefoglalójaként elmondja,
hogy az iskola kimozdult a tavalyi holtpontról. Munkájuk sokat
javult és látszik biztositéka annak, hogy a jövőben egy jól mü
ködő intézményünk legyeno
Az igazgató kérése a képviselőtestület felé elsősorban anyagm.
A pénzügyi terv kidolgozása most van folyamatban, igyakérések
teljesithetősége a tervek tárgyalása során derül ki.

Hozzászólások az óvodai beszámolóhoz

Vasvári Pál ... az óvodai étkezési nyilvábtartás pontatlanságára
utal, hogy a beteg gyerek részére is élelmezési napot számolnak
el. Erre jobban oda kell figyelni.
- az óvónők,dadák az altatás során ne a teremben beszélgessenek l

zavarva ezzel a gyerekek pihenését.

Varga Károlyné - a beszámolót jónak, tartalmasnak tartja, különö.
sen örül a nevelési rendszer elemzésének.
Szemerei János -az óvedai dolgozók fizetése aránytalanul ala
csony az iskolai fizetésekhez viszonyitva.

Farkas János polgármester elmondja, hogy az óvoda müködése,kö
rülményeihez képest jó. Fizetésük tekintetében az ezévi bérfej
lesztés során tehet intézkedést a képviselőtestület.

Javasolja a két oktatási intézmény beszámolójának elfogadását.

A képviselőtestület az iskola és óvoda munkájáról szóló beszámo
lókat a kiegészitésekkel egyUtt elfogadja.

2.b./ Közmüvelődési munka értékelése, 1991.évi tervei.

I:tásos beszámoló és tervezet mellékelve

Hozzász6lások

Szász Ágnes müv.ház igazgató - hátrányban van a többi intézméDJ
nyel szemben. E munkát csat 1990.juliusától végzi, az országban
is két éve tartózkodik. Fő feladata az ismerkedés.



Munkájához kéri a testület és a községben lákók segitségét.
A kézmüvesség beinditásához szövőszéket keres, kér tanácsokat.

Kunsági László - egyeztetni az éves báli rendezvényeket,
- a klubéletet fel kell lenditeni különböző korcsoportokkal,
- javasolja, hogy az igazgató hosszútávon gondolkodj on.
Vasvári Pál - asszonytorna beinditása a müv.házban, vagy a tor
nateremben.
Halenár Károly - szövőszék beszerzés ében tud tanácsot adni.
Varga Károlyné ~ reméli, hogy an igazgató huzamosabb ideig ma
rad. ~z elmúlt években három igazgató is volt, sok ujat kezde
ményeztek, sok új ember bevonásával, de ezek elmaradoztak a
kezdeményezések elhaltak.
Az elkezdett tevékenységi forma ne szakadjon meg.
Bucsi Tamás milyen feladatot lát el ?
Szemerei János - a tervek után érdeklődik, azok részletei után.
Sokat vár a müvelődési ház tevékenységétől,annal is inkább mive:
a ház felszereltsége és adottságai erre kiválóan alkalmasak.

Báhtdszki Balázs - ha 5-10 embert rendszeresen foglalkoztatni
lehet és annak értelme is van, az már eredménynek könyvelhető ej

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület a beszámolót és
az 1991.évi tervet jóváhagyólag tudomásul vette.

2.c./ Képviselőtestületprogramjának meghatározása.

A képviselőtestület amellékelt irásos programot pontról pontra
megvitatta.
Megállapitotta, hogy a program a már korábban megállapitott el
vek alapján alkalmas arra, hogy a képviselőtestület 4 éves mun-
káját meghatározza.

Zémann Géza javasolta, hogy kiegiszitésként vegyék be a progra~

ba a még meglévő kevés földút kövesúttá való kiépitését.

A képviselőtestület a javaslattal egyetértett és egyhangulag az
alábbi határozatot hozta:

4/1991./1.25./ sz. határozat
Tordas Község Képviselőtestülete 1990-1994.évi programjái
az előterjesztésnek megjelelően fogadja el.
A programban megfogalmazott feladatok végrehajtását az
éves tervek előkészitésénél figyelembe kell venni.
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Végrehajtásért felelős: polgármester
Határidő: 1994.XII.31.

3. Napirend után
Bejelentések, javaslatok

Márki Ferenc jegyző ismertette Mojzer Mihályné tordasi lakos
gázbekötéSi kéreImét. Kéri a testületet járuljon hozzá a gáz
vezetékre való csatlakozáshozo

Hozzászólás nem volt a testület egyhangulag az alábbi határo
zatot hozta:

5/1991./I.25./ sz. határozat

Tordas Község KépviselőtestületeMojzer Mihá1yne
Tordas, Köztársaság út 12 sz.alatti lakos ré
száre lakás gazbekötéséhez,hozzájárulását megadj

Farkas János polgármester előteriesztése igazgatási társulásban
való réSZVételre, mellékelveo
Hozzászólás:
Báhidszki Balázs - a megállapodás mellékletében foglalt hatás
körök gyakorlása során érvényesüljön a helyi akarat. A feladat
vég.ése során a helyi hivatallal egyeztetve dolgozzanak az ügy
intézők.

Ezt javasolja a megállapodásban is rögziteni.

A képViselőtestület a javaslattal egyetértett és e kigészités
sel együtt, egyhangulag az alábbi határozatot hozta:

6/199l./I.25o/ sz.határozat

Tordas község KépviselőtestületeMartonvásár

székhellyel igazgatási társulást hoz létre
épitésügyi feladatok, eü és szociális feladatok,
gyámUgyi feladatok, valamint szabálysértési fe
ladatok gyakorlására vonatkozóan.
A részletes szabályokat a ~egállapodás tartal
mazzao
A társulási hozzájárulás mértékét évente az is
mert költségek függvényében, mellékletben kell
meghatározni o
Felelős: polgármester, jegyző
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'~~:-
polgármester

Farkas János polgármester a továbbiakban Martonvásár község
önkormányzatával az eü.intézmények közös fenntartása, üzemelt e
tése tárgyában kötendő megállapodás tervezetet ismertette.
E megállapodás több éve fennálló együttmüködési forma, javasol
ja a tervezet elfogadását.

Hozzászólás nem volt a testület egyhangulag az alábbi határoz~

tot hozta:
7/1991./1.25./ sz.határozat

Tordas község Képviselőtestülete az egész-
ségügyi közös létesitmények fenntartása,üze.

meltetése tárgyában megállapodást köt,mely
nek részletes szabályait megállapodásban kelJ
rögziteni.
Felelős: polgármester, jegyző

Farkas János polgármester szóbeli előterjesztésében elmondja,
hogy Ispán László tordasi lakos az uj teleksorban épitési telkei
kapott ugyan a testülettől, de a telek elhelyezkedése / gázfoga(
állomás, telek leárnyékolás/ miatt, tekintettel szociális hely
zetére is / fiatal házas,két gyermek, ismert egyéb családi körü:
ményei/ kéri a megállapitott 130 Ft/m2 ár csökkentését.
Ispán László kérelmét támogat~a, kéri annak elfogadását, a telel
ár mérséklásét.

A képViselőtestület hosszas vitában két ,tartózkodással az alábbj
határozatot hozta:

8/1991./1.25./ sz.határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a tordasi
257/5 hrsz-ú ingatlan árát Ispán László ré
szére 100 Ft/m2-ben állapitja meg.

A képviselőtestület a polgármester javaslatára következő ülésé
nek időpontját 1991.február 8-ra állapitja meg.
Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek

nYilVánitot~a.;I

~Lkmf.

Márki li'erenc
jegyző


